
Lokalrådsmøde	mandag	d.	26/10	2020,	kl	19.30	i	Foderstoffen	
	
Tilstede:	Nicolai	Bentholm	Strøm,	Rasmus	Kiertzner,	Anne	Sofie	Rasmussen	(Rudme	
friskole	–	børnehave	og	vuggestue),	Lotte	Nygaard,	Trolle	Valentinsen,	Thyge	
Andersen	(Foderstoffen),	Annette	Madsen,	Birger	(Menighedsrådet).	
	
Afbud:	Arne	Vingum,	Marianne	Ajana	
	
Referent:	Stefan	Pedersen	

• Opdatering	på	den	kommende	”Landsbyplan”	

Vi	er	blevet	udpeget	af	kommunen	til	at	få	lavet	en	landsbyplan	i	samarbejde	med	
Faaborg-Midtfyn	kommune,	konsulentvirksomheden	Resonans	og	arkitektfirmaet	
SLA	til	en	værdi	af	ca.	100.000	kr.	Processen	udspringer	af	FMKs	landsbyanalyse.		

Foderstoffen,	friskolen,	HSGI	og	menighedsrådet	er	inviteret	med	til	lokalrådsmødet	
og	udarbejdelsen	af	landsbyplanen	med	henblik	på,	at	sikre	et	bredt	lokal	forankret	
samarbejde	på	tværs	af	foreninger	og	Rudme	friskole.		

Landsbyplanprocessen	starter	op	d.	3.11.20	med	et	indledende	møde	med	
Resonans,	SLA	og	FMK.	Tovholdere	for	landsbyplanen	er	Rasmus	Kiertzner	(Formand	
i	lokalrådet),	Nicolai	Bentholm	Strøm	(Formand	i	HSGI	og	bestyrelsesmedlem	i	
lokalrådet),	Anne	Sofie	Rasmussen	(Formand	for	Rudme	friskole,	Børnehave	og	
vuggestue)	og	Thyge	Andersen	(Formand	i	Foderstoffen).	

Umiddelbare	indsatsområder	for	den	kommende	landsbyplan	(nedenstående	er	ikke	
fastlagt,	men	forslag):		

1. Forskønnelsestiltag	i	Herringe,	Rudme	og	Volstrup.		
§ skabe	sammenhæng	mellem	vores	tre	landsbyer	Volstrup,	Herringe	

og	Rudme	gennem	visuelle	og	fysiske	løsninger	
§ branding	gennem	kunstneriske	løsning	
§ oplysning	og	information	gennem	kommunikative	løsninger	

	
2. Fartdæmpende	trafikløsninger	

• Kortlægge	og	behandle	potentielle	farlige	trafikale	områder	i	
lokalområdet,	som	eks.	Rudmevej	ved	friskolen	og	”s-svinget”	i	
Herringe.		

	
3. En	anden	udfordring	er	bosætningsmuligheder.	Det	er	populært	at	ville	flytte	

til	Herringe-Rudme-egnen,	der	er	bare	ikke	nok	boliger	eller	grunde	at	sælge.	



Arne	og	Rasmus	har	talt	med	lodsejere	om	mulig	udstykning	til	boliger.	Indtil	
nu	er	der	kortlagt	tre	steder,	hvor	lodsejer	har	indvilliget	i	at	udstykke.	Trolle	
nævner,	at	der	også	er	et	par	grunde	omkring	Rudme	station,	der	kunne	være	
interessante.	Der	skal	i	givet	fald	laves	en	ny	lokalplan,	hvis	kommunen	er	
samarbejdsvillige	og	vier	landzonetilladelse	(En	dialog	der	er	i	gang).	Jo	flere	
potentielle	grunde	der	kan	komme	i	lokalplanen,	desto	bedre.	Derfor	
opfodres	alle	til	at	kontakte	Rasmus	på	27852420	eller	sende	en	mail	til	
rudmelokalraad@gmail.com,	hvis	man	har	kendskab	til	potentielle	salgsbare	
udstykninger.	På	den	lange	bane	–	når	vi	kommer	så	langt	–	skal	der	foregå	
en	demokratisk	proces	omkring	hvilken	slags	boliger,	der	skal	etableres.	Det	
er	tanken,	at	boligerne	skal	afspejle	Rudme-Herringe-Volstrup	og	det	
fælleskab,	vi	repræsenterer.		

4. Friskolen	kunne	på	sigt	evt.	få	hjælp	til	at	forstærke	forsamlingshusdelen	af	
skolen.	Særligt	køkkenet	og	salen	trænger	til	en	opgradering.		

5. Thyge	udtrykker,	at	Foderstoffen	kunne	bruge	hjælp	til	at	få	dokumenteret	
en	brandplan	for	sidebygningen	til	brug	for	koncerter,	samt	at	undersøge	
mulighederne	for	at	etablere	øvelokaler	og	et	evt.	studie	i	forlængelse	deraf.	

6. Det	er	også	en	mulighed,	at	få	hjælp	til	skitsering	af	planerne	for	klubhuset	og	
sportspladsen	i	Herringe.	Processen	med	udviklingen	af	klubhuset	og	
sportspladsen	er	godt	i	gang,	men	der	kan	blive	brug	for	at	få	lavet	en	række	
tegninger.		

Arbejdet	med	landsbyplanen	vil	ske	løbende	hen	over	foråret	2021	og	lokalrådet	
vil	løbende	orientere	om	processen.	Der	vil	selvfølgelig	være	mulighed	for	
borgerinddragelse	for	alle	i	lokalområdet	gennem	processens	forløb.	Mere	info	
følger	løbende.		

- Sidder	du	og	har	input	eller	ønsker	at	være	en	bærende	del	af	den	
kommende	landsbyplan,	så	send	en	mail	til	rudmelokalraad@gmail.com	eller	
kontakt	et	af	lokalrådet	bestyrelsesmedlemmer.		
	

• Film	om	området	og	skolen.		

Der	er	blevet	søgt	om	penge	hos	FMK´s	landdistriktspulje	til	en	film	om	
lokalområdet.	Planen	er	at	lave	en	reklamefilm	for	lokalområdet	og	promovering	
af	skolen	med	henblik	på	at	tiltrække	flere	elevere	til	friskolen	og	tilflyttere	til	de	
forhåbentlige	nye	udstykninger.	Der	er	en	aftale	på	plads	med	et	
produktionsselskab,	der	giver	os	frihed	til	at	få	lavet	filmen	som	vi	ønsker	det.	
Lotte	nævner,	at	vi	skal	huske	at	inkludere	gamle	filmstrimler	fra	fortiden;	
Rudme	Rally,	havefestival,	Rudme	festival,	Mørkefilmen	osv.	Muligvis	skal	der	
laves	to	film,	en	om	skolen	møntet	på	børnefamilierne,	og	én	generelt	om	
området.	Filmen	skal	skydes	henover	forår	og	sommer.		



• Ny	El-cykel	fra	Nordea-fonden	

Nordea-fonden	har	støtte	lokalrådet	i	samarbejde	med	Rudme	friskole	–	
børnehave	og	vuggestue	og	HSGI	med	34.000	kr.	til	køb	af	en	6	personers	
Christiania	El-cykel,	der	primært	skal	bruges	af	Rudme	friskole	–	børnehave	og	
vuggestue.	El-cyklen	kan	også	bruges	af	lokalsamfundets	foreninger,	da	El-cyklen	
kan	omdannes	til	kaffe/serveringscykel.	El-cyklen	bliver	bestilt	hjem	snarest	
muligt.	En	stor	tak	til	Agnete	og	Sabine	fra	forældrerådet	for	det	gode	forarbejde	
med	ansøgningen	og	til	Nordea-fonden	for	bevillingen.	

	

Har	du	kommentarer	eller	lyst	til	at	vide	mere	så	skriv	til	rudmelokalraad@gmail.com		

Hold	dig	opdateret	på	Rudme.dk		

Med	venlig	hilsen	Lokalrådet		

	


